
ØKONOMI- OG 

ERHVERVSMINISTEREN

23. oktober 2009

Besvarelse af spørgsmål 207 alm. del stillet af BOU den 25. septem-
ber 2009 efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål 207:
Under henvisning til artikel af 23. september 2009 på DRs hjemmeside: 
”For meget stråling i hvert 5. hus" og artikel af 23. september 2009 i In-
geniøren: ”280.000 danske huse får for meget kraftfremkaldende radon", 
bedes ministeren besvare følgende spørgsmål: 

Ministeren bedes redegøre for, om ministeren vil sænke grænseværdien 
for radon til 100 Bq/m3, som WHO anbefaler, og hvornår en eventuel 
ændring vil ske.

Svar:
På baggrund af WHO’s nye anbefalinger har jeg bedt Erhvervs- og 
Byggestyrelsen om at sænke det anbefalede niveau af radon i indeklimaet 
i nybyggeri til 100 Bq/m3. Samtidig vil grænseværdierne for  
bygningsreglementets anbefalede tiltag i eksisterende byggeri blive 
sænket tilsvarende. Det betyder, at bygningsreglementet fremover vil 
anbefale enkle tiltag for bygninger med et radonindhold på 100-200 
Bq/m3 og større tiltag for bygninger med et radonindhold på mere end 
200 Bq/m3.

Erhvervs- og Byggestyrelsens nye anbefalinger vil blive offentliggjort på 
styrelsens hjemmeside og vil blive indarbejdet i det nye bygningsregle-
ment, der forventes at træde i kraft i 2010.
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